

社会

1981年10月创刊

(双月刊)

2025年第1期 | 总第45卷 | 2025年1月20日出版

周飞舟、文军/陈雪婧、王天夫、郑莉

- 1 “人民性是中国式现代化发展实践的本质特征”笔谈
人民与家国：“大国小农”的治理逻辑 (周飞舟)
建构以“人民性”为价值引领的不确定性风险应对机制
(文军 陈雪婧)
从人民的日常数字生活中构建社会学话语体系
(王天夫)
中国式现代化实践的人民性意蕴：基于承认理论的思考
(郑莉)

论文

黄泽宇 黄盈盈

- 57 “像正常人一样”：艾滋病抗病毒治疗与感染者日常生活建构

罗聪聪

- 89 熟人关系、道德评价与市场价格竞争
以河南省西村的民宿经营为例

赵逸洲

- 116 “公”、进化论与社会主义：孙中山塑造革命学说过程的
再审视

陈烨广

- 143 “生活”自耕农：杨开道早期理论（1927—1937）中的
农民形象

刘圆圆

- 172 重新发现“自然”：抗战前燕京学派社区研究传统的
三重转换

余家庆 胡安宁 薛 森

- 203 观念因何而变？
子女性别与父母对孝道伦理的认同

本刊不以任何形式收取版面费，全国社科工作办举报电话：010-63098272。

执期编辑：田 青

ZHOU Feizhou , WEN Jun/CHEN Xuejing ,

WANG Tianfu , ZHENG Li

- 1 A Discussion on “People-centeredness is an Essential Characteristic of the Practice of Chinese-style Modernization”

HUANG Zeyu HUANG Yingying

- 57 “Living a Normal Life”: HIV Antiretroviral Therapy and the Construction of Daily Life of Infected People

LUO Congcong

- 89 Acquaintance Relationship, Moral Judgment and Market Price Competition: A Case Study of the Home Lodging Operation in Xi Village, Henan Province

ZHAO Yizhou

- 116 “Gong”, Evolution Theory and Socialism: A Reexamination of Sun Yat-sen’s Process of Developing His Revolutionary Doctrines

CHEN Yeguang

- 143 Living Homesteaders: The Image of Peasants in Cato Young's
Early Theory (1927-1937)

LIU Yuanyuan

- 172 Rediscovering "Nature": The Threefold Transformation of the
Yenching School's Sociological Tradition of Community
Studies before the Anti-Japanese War

YU Jiaqing HU Anning XUE Sen

- 203 For Whom Do Views Change: The Influence of Child Gender
on Parents' Recognition of Filial Piety

Executive Editor: TIAN Qing